
 

 

Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 11. marts 2015 stillet følgen-

de spørgsmål nr. S 860 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som her-

med besvares. 

 

Spørgsmål S 860: 

”Hvad er ministerens holdning til artiklen på forsiden af Politiken den 11. marts 

2015 om det høje forbrug af morfin, og hvad agter ministeren at gøre ved det-

te?” 

 

Begrundelse 

Der henvises til artiklen på forsiden af Politiken den 11. marts 2015 ”Eksperter 

slår alarm: Forbruget af morfin er ude af kontrol”. 

 

Svar: 

Det er den enkelte læge, der beslutter, om en patient skal have morfin, et mor-

finlignende præparat eller kan behandles med andre smertestillende lægemid-

ler. Morfin og morfinlignende præparater er stærk medicin, som kan være af-

hængighedsskabende og have alvorlige bivirkninger. Selv om lægen har an-

svaret for smertebehandlingen af den enkelte patient, kan de centrale sund-

hedsmyndigheder se på, om lægerne kan støttes i at bruge morfin og morfin-

lignende stoffer på en mere hensigtsmæssig måde. 

 

Jeg vil derfor bede Sundhedsstyrelsen om at undersøge, hvorfor der er sket 

en stigning i forbruget af morfin og morfinlignende stoffer og se på, hvad vi kan 

gøre for at reducere det store forbrug. 
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